
حرف هاي احساسي ام را تكرار نكردم
شكس��ت نماينده تكوان��دوكار ما مقابل 
تكواندوكار ايراني آذربايجان فارغ از اينكه 
بازتاب هاي زيادي داش��ت، واكنش تند 
رئيس فدراس��يون را دربر داشت. رئيس 
فدراس��يون تكواندو عنوان ك��رد كه اين 
واكنش به خاطر فشار و جريحه دار شدن 
احساسات بيان شده و ديگر هيچ وقت دوباره آن را بيان نكرده است. 
پولادگر در اين باره مي گويد: » اينكه يك هموطن ما مقابل هموطن 
ديگر در يك ميدان بزرگ بايستد و اين گونه فرياد شادي سر دهد، 
خيلي بد بود. من بعد از باخت در شرايط روحي خوبي نبودم كه آن 
مصاحبه انجام شد براي اينكه ببينيد من درست صحبت كردم يا 
غلط بايد در شرايط من قرار بگيريد. با اين حال در بازگشت به تهران 

گفتم اگر به آن زمان برگردم آن مصاحبه را تكرار نمي كنم.«

 ماركوپولوهاي ورزش
و برنامه ريزي 4 سال آينده!

المپيك كه تمام مي شود به وضوح مي توان دو گروه را در ورزش مشاهده 
كرد. اول آنها كه دست پر برگشته اند و روي دوش ها سوار مي شوند و دوم 
آنها كه سر به زير دارند و نتوانسته اند پاسخگوي توقعات باشند. در اين ميان 
البته گروه سومي هم وجود دارند. اين گروه س��وم در تاريخ ورزش ايران 
همواره به افراد حاضر در گروه اول چسبيده اند، تفاوتي هم نمي كند كه 
شمار افراد اين گروه زياد باشد يا كم حتي اگر يك نفر هم باشد اين گروه 
سوم مي روند پشت او، كنارش يا حتي جلوتر از او لبخند بر لب مي ايستند 
و عكس يادگاري مي گيرند و مصاحبه مي  كنند. گروه سوم همان آدم هايي 
هستند كه ماركوپولو  وار چمدان به دست در تمام سفرها حضور دارند و 
بي دليل و با دليل كنار ورزشكاران هستند. گروهي كه از بد حادثه زمام امور 
ورزش كشور را در دست دارند. اين گروه المپيك كه تمام مي شود، شروع 
به برنامه ريزي مي كنند، برنامه براي المپيك آينده، اينكه چگونه خود را 
تا چهار سال آينده بر مسند تصميم گيري ورزش حفظ كنند تا از سفر و 
سفرهاي بعدي محروم نشوند. اينكه باشند و از گردش لذت ببرند اصلاً هم 
مهم نيست كه چند ورزشكار بدون مربي عازم شوند يا تيم ها روانشناس 
داشته باشند يا نه، مهم اين اس��ت كه اين آقايان باشند، باشند و در كنار 
موفق ها لبخندزنان عكس يادگاري بگيرند، اينها برنامه ريزي دقيقي براي 
رسيدن به اين هدف دارند، برنامه اي مدون كه مو لاي درز آن نمي رود و با 

قدرت تمام به مرحله اجرا درمي آيد.
اما المپيك برنامه مي خواهد، عده اي از دسته سومي كه ما با آنها طرف 
هس��تيم بر اين باورند كه پتانس��يل ورزش ايران در همين حد كسب 
چند مدال است و توانمان از اين بيشتر نيس��ت. برخي ديگر اما بر اين 
عقيده هستند كه پتانسيل موجود در ورزش ايران بالاست و مي توان به 
اهداف بيشتر و بهتري دست پيدا كرد. طبيعي است كه ما با گروه اول 
كاري نداريم و بايد روي حرف دسته دوم متمركز شويم، چراكه بر اين 
باوريم كه پتانس��يل ورزش و توانايي ورزشكارانمان بسيار بالاست و ما 
مي توانيم موفق تر از اين باشيم، اما با برنامه؛ برنامه اي كه بي ترديد حتي 
در گوشه هاي ذهن گويندگان هم جايي ندارد، چراكه آنها از هم اكنون 
در تدارك برنامه هاي س��فري خود طي چهار س��ال آينده هستند، نه 

برنامه ريزي براي بالقوه شدن استعدادهاي نهفته  ورزش ايران.
همه ما خوب مي دانيم كه ورزش ايران توانايي هاي بالايي براي درخشش 
در ميادين بين المللي دارد، اما اين توانايي ها برنامه مي خواهند. از همين 
امروز بايد براي المپيك 2020 آماده شد، البته نه با شعار كه اين شعار از 
همان لحظه خاموش شدن مشعل المپيك 2016 از سوي ماركوپولوهاي 
ورزش ايران سر داده شد كه گفتيم منظور و هدفشان چيست.  ورزش 
ايران مستعد و پتانسيل دار است، در اين شكي نيست، چه بسا بيشتر از 
بسياري از كشورها اما تفاوت ما با آنها در اين است كه آنها استعدادهاي 
خود را از همين حالا جدا مي كنند، آماده مي كنند و برايشان برنامه ريزي 
مي كنند تا در چهار سال آينده به چيزي جز المپيك فكر نكنند. درست 
برخلاف ما كه از امروز همه چيز را تعطيل كرديم تا در خوش بينانه ترين 
حالت يك سال قبل از المپيك با سروصداي زياد و هوچي گري دوباره به 

ياد بزرگ ترين آوردگاه جهان بيفتيم. 
قهرمان امروز المپيك ما برنامه مي خواهد، ورزشكاري كه در ريو نتوانسته 
موفق باشد بايد به لحاظ روحي بازسازي شود و دوباره برگردد و استعدادهاي 
تازه بايد جمع و جور شوند. اينها كارهايي نيست كه فقط به صرف شعار دادن 
و حرف  زدن تحقق پيدا كند. اينها كارهايي نيست كه در كنار برنامه هاي 
تفريحي آقايان حاكم بر ورزش به نتيجه برسد. براي تحقق اين امور بايد 
مديريت درست داشت، بايد برنامه داشت و بايد از خودگذشتگي به خرج داد. 
در مجموع كدام يك مديران ورزش كشور را سراغ داريد كه چنين تفكري 
داشته باشد؟ كدام يك از معاونان وزير ورزش حاضرند قيد سفر خارج را 
بزنند تا يك مدال بيشتر نصيب ورزش ايران شود يا كدام يك از مسئولان 
كميته ملي المپيك يا رؤساي فدراسيون ها مي توانند چمدان هاي خود را 
زمين بگذارند تا خرج سفرشان هزينه آماده شدن تيمي يا ورزشكاري براي 
حضور موفق در المپيك شود؟  بدون ترديد پاسخ چندان جالب توجه نيست، 
يعني به تجربه ثابت شده كه آقايان مسئول نمي توانند از خودگذشته باشند، 
اينها فقط شعار مي دهند كه بله پتانسيل ورزش ما بالاست ولي وقتي پاي 
هزينه براي شكوفا شدن اين پتانسيل مي شود، آن وقت است كه با هزار و يك 
دليل و توجيه از پاسخگويي فرار مي كنند، چمدان ها را مي بندند و مي روند 
تا با تك ستاره ها عكس يادگاري بيندازند و با لبخندهاي تهوع آورشان به 

احساسات پاك علاقه مندان به ورزش ريشخند بزنند.

از حضور در اردوگاه كار اجباري تا خطر اعدام
ناكامان كره شمالي در راه معادن زغال سنگ

المپيك ري�و به پايان رس�يد اما اخب�ار حاش�يه اي آن ادام�ه دارد، 
اما آنچه كه اين روزه�ا بيش از هر چي�زي مورد توجه ق�رار دارد،  نه 
موفقيت هاي ركوردشكنان دنيا و تيم هاي موفق در برزيل است كه با 
عنوان ها و مدال هاي پرتعداد خود در صدر دنياي ورزش ايستاده اند. 
بلكه سرنوش�ت احتمالي اس�ت كه انتظار ورزش�كاران كره شمالي 
را مي كش�د. سرنوش�تي نظير اعدام يا كار در معادن زغال س�نگ. 
كاروان ورزشي كره شمالي با 31 ورزشكار و در 9 رشته ورزشي در المپيك ريو 
حاضر شد. اما نتوانستند موفقيتي كه انتظار مي رفت را به دست آورند. گفته 
مي شود كيم جونگ اون، رهبر كره شمالي ابراز اميدواري و تأكيد كرده بود كه 
ورزشكاران اين كشور دستكم 17 مدال كسب كنند،  اما رهاورد ورزشكاران 
كره شمالي از برزيل هشت مدال بود )دو طلا، سه  نقره و سه برنز( و اين يعني 

يك ناكامي بزرگ كه مي تواند تنبيهي سختگيرانه را در پي داشته باشد. 
به نقل از financial express مقامات كره ش��مالي عن��وان كرده اند كه 
ورزش��كاران كره اي كه در المپيك ري��و 2016 ناكام بودند، ممكن اس��ت 
براي تنبيه در معادن ذغال سنگ اين كش��ور به كار گرفته شوند. مقامات 
كره ش��مالي پيش از آغاز المپيك از ورزش��كاران اين كشور خواسته بودند 
كه با حداقل پنج طلا و 12 نقره و برنز به اين كش��ور باز گردند. معاون ارشد 
هيئت نمايندگي كره ش��مالي در پي اين ناكامي گفته ما ب��راي اين تعداد 
اندك مدال كه ب��ه ريو نرفته بوديم و ورزش��كاران بايد تنبيه ش��وند. يكي 
ديگر از مقامات ارشد كره ش��مالي نيز بيان كرد: »ورزش��كاراني كه مدال 
گرفتند از هدايايي مانند خانه و ماشين و غيره برخوردار مي شوند، اما كيم 
از دست آنهايي كه مدال نياوردند بس��يار ناراحت و عصباني است و آنهايي 
كه باعث نا اميدي كيم ش��دند به جاه��اي كم امكانات تبعيد مي ش��وند و 
 بدترين ورزش��كاران در معادن زغال س��نگ كره به كار گرفته مي شوند.«

تارنماي »سان« از قول تسوميتشو شيگه مورا، تحليلگر مسائل كره شمالي 
هم مي گويد كه به مدال آوران احتمالاً مزاياي زيادي از جمله خانه، خودرو و 
بسياري هداياي ديگر داده مي شود، اما نبايد فراموش كرد كه ناكامي ورزشي 
بزرگ كره شمالي در ريو »كيم جونگ اون« را عصباني و نااميد خواهد كرد و 
آنها كه موفقيتي نداشتند، خانه هايشان فقيرانه تر خواهد شد، رده آنها تنزل، 
مزايايشان كمتر و در بدترين حالت به معادن زغال سنگ فرستاده خواهند شد. 
روزنامه »كوريا تايمز« هم روز جمعه در گزارشي اعلام كرد كه ممكن است 
ورزشكاران ناكام كره شمالي در بازي هاي المپيك ريو به معدن »آئوجي« در 
استان »هامگيونگ« فرستاده شوند. اينكه كره جنوبي توانست در اين مسابقات 
21 مدال از جمله 9 نشان طلا به دست آورد از موضوعات ديگري است كه 

احتمالاً به گفته اين كارشناس، كره شمالي را ناخرسندتر كرده است. 
اين در حالي است كه به رغم اخبار منتشر ش��ده از سوي خبرگزاري هاي 
مختلف دنيا در اين راستا و ادعاي برخي مسئولان اين كشور، »كيم ميونگ 
چول« كه از او با عنوان سخنگوي غيررسمي دولت كره شمالي ياد مي شود، 
اين گزارش ها و اخبار را تكذيب كرده و گفته كه ما از ورزش��كاران خود در 
بازگشت به گرمي استقبال مي كنيم و نسبت به تلاش آنها رضايت داريم و 
اقدامات آنها در ريو قابل تقدير است.  تنبيه ورزشكاران كره شمالي به دليل 
عدم كسب نتيجه مورد نظر البته اتفاق تازه اي نيست. در جام جهاني 2010 
نيز زماني كه پرتغال تيم ملي فوتبال كره شمالي را 7 بر صفر شكست داد، 
اخبار زيادي در خصوص برخورد جدي و تنبيه تيم ملي كره شمالي منتشر 
ش��د و برخي از اعضاي تيم فوتبال اين كش��ور در بازگشت به كره شمالي 
همان طور كه گفته مي شد براي تنبيه به معادن فرستاده شدند. اتفاقي كه 

گفته مي شود اين بار در انتظار ورزشكاران المپيكي كره شمالي است. 
هرچند كه تنبيه ورزشكاران ناكام و فرستادن احتمالي آنها به معادن زغال 
سنگ تنها اخبار منتشر شده در خصوص ورزش كره شمالي نيست. در خلال 
بازي هاي المپيك دو بانوي ژيمناستيك كار اين دو كشور فارغ از هرگونه كينه 
و دشمني و فارغ از هياهوهاي سياسي كنار هم مي ايستند، لبخند مي زنند 
و عكس��ي سراس��ر از مهر را با هم به يادگار مي گيرند. عكس سلفي لي اون 
جو، ورزشكار كره جنوبي و هونگ اون جونگ، ژيمناست كار كره شمالي در 
شبكه هاي اجتماعي منتشر شد. عكسي كه گفته مي شد به دليل اختلافات 
موجود بين دو كره، خطر اعدام ورزشكار كره شمالي را در بازگشت به كشورش 
خواهد داشت. چراكه به تأييد يكي از خبرنگاران اين كشور، در كره شمالي 
مسائل ساده و پيش پا افتاده اي نظير تماشاي فيلم هاي كره جنوبي يا داشتن 
انجيل، فعاليت هاي مذهبي، داشتن تلفن همراه، دزديدن غذا و داشتن دوستي 
با افرادي از كره جنوبي جرم محسوب شده و توبيخ دارد. ضمن اينكه تاكنون در 
كره شمالي اتفاقات ساده اي باعث مرگ افراد شده كه يكي از اين اتفاقات ممكن 

است گرفتن عكس سلفي بانوي ژيمناستيك كار اين كشور باشد.

فوتبال دوستان ايراني فصل2016–2017  ليگ 
قهرمانان اروپا و ليگ اروپا را با حساسيت بيشتري 
نسبت به فصل هاي قبل پيگيري خواهند كرد، 
بهانه آن حضور فوتباليست هاي كشورمان در اين 
رقابت هاست. سردار آزمون و سعيد عزت اللهي 
به همراه روستوف و علي كريمي، بازيكن سابق 
سپاهان به همراه دينامو زاگرب در ليگ قهرمانان 
اروپا به ميدان خواهند رفت و عليرضا جهانبخش 
كه در فصل جديد در آلكمار هلند توپ مي زند، 
به هم�راه اين تيم در ليگ اروپ�ا حضور خواهد 
داش�ت تا حضور چهار فوتباليس�ت ايراني در 
بالاترين سطح فوتبال اروپا، بار ديگر باعث شود 
تا مانند ده�ه 90 ميلادي، بار ديگر ب�ا هواداران 
فوتبال ايران با اشتياق گوش به زنگ خبرهاي 
خ�وش و غرورآفرين از درخش�ش لژيونرهاي 
كشورمان در جمع برترين هاي فوتبال دنيا باشند. 

اواخ��ر ده��ه 90 مي��لادي، سه ش��نبه ها و 
چهارش��نبه هايي كه قرار بود جام باش��گاه هاي 
آسيا برگزار شود، در كش��ورمان هواداران فوتبال 
با گوش هاي تيزتر از قبل، اخبار اين مسابقات را 
پيگيري مي كردند. آن س��ال ها، علي دايي اولين 
ستاره ايراني بود كه توانس��ت در ليگ قهرمانان 
اروپا كه آن سال ها جام باش��گاه ها نام داشت، به 
ميدان برود و نام ايران را سر زبان ها بيندازد، از دايي 
خاطرات خوشي در خاطرمان مانده، مانند آن شبي 
كه تصاوير حضورش در فينال جام باش��گاه هاي 
اروپا در س��ال 1999 و آن مسابقه به يادماندني و 
عجيب بايرن و منچستر در نيوكمپ، غرورانگيز 
بود، يا يك سال بعد كه با پيراهن هرتابرلين تمام 
فرصت هايي كه هيتس��فلد به او در بايرن نداد را 
تلافي كرد و تبديل به س��تاره تي��م راه راه آبي و 
سفيد پوش شهر برلين در جام باشگاه هاي اروپا شد 

و گل هايش به آث  ميلان و چلسي همچنان يكي از 
خاطره انگيزترين لحظات تاريخ فوتبال ايران است. 
بعد از او مهرداد ميناوند با لباس اشتورم گراتس 
اتريش و مهدي مهدوي كيا با لباس هامبورگ ديگر 
ايراني ها بودند كه بازي در ليگ قهرمانان را تجربه 
كردند و كيا با گلزني اش با يوونتوس در خاطره ها 
مانده است. وحيد هاشميان و علي كريمي هم با 
لباس بايرن حضور در بالاترين سطح رقابت هاي 
اروپا را تجربه كردند. از سال 2005 به بعد بود كه با 
نزول حضور بازيكنان ايراني در اروپا، جذابيت اين 
مسابقات براي فوتبالي هاي ايران تنها به ستاره هاي 
بزرگ فوتبال دنيا محدود شد و ديگر خبري از بازي 
لژيونرهاي كش��ورمان در ليگ قهرمانان و ليگ 
اروپا نبود تا اينكه حالا 11 س��ال بعد دوباره ليگ 
قهرمانان و ليگ اروپا با حضور چهار بازيكن ايراني، 
دوباره برايم��ان همان حساس��يت ها و پيگيري 

اواخر دهه 90 ميلادي زنده شود و از سه شنبه تا 
پنج شنبه اي كه بازي هاي ليگ قهرمانان و ليگ 
اروپا برگزار مي شود، همه در انتظار خبر تنه  به تنه 
شدن فوتباليست هاي ايراني با برترين هاي فوتبال 

دنيا در بالاترين سطح فوتبال جهان هستند. 
  ملاقات ايراني هاي روستوف با بزرگان

در اين بين نگاه ها بيشتر به تيم رستوف به خاطر 
حضور دو بازيكن به نام هاي سردار آزمون و سعيد 
عزت اللهي خواهد بود، تيم شگفتي ساز فصل قبل 
ليگ روسيه كه توانست در بين بزرگان ليگ روسيه، 
نايب قهرمان ش��ود و راهي پلي آف ليگ قهرمانان 
اروپا شود، ياران آزمون در پلي آف هم دست به كار 
بزرگي زدند و با گلزني آزمون، تيم مشهور آژاكس را 
حذف كردند تا يكي از 32 تيم مرحله گروهي ليگ 
قهرمانان اروپا باشند. با قرعه كشي ليگ قهرمانان 
كه پنج شنبه گذشته برگزار شد، روستوف با بايرن 
مونيخ، آتلتيكومادريد و آيندهوون همگروه شد تا در 
ايران همه در انتظار درخشش آزمون و عزت اللهي 
مقابل غول هاي اروپا باشند. 23 شهريور روستوف 
بايد در آليانس آره نا مقابل بايرن مونيخ اولين بازي اش 
را در ليگ قهرمانان انجام دهد، شبي كه مي تواند در 
صورت درخشش بازيكنان ايراني اين تيم، تبديل به 

شبي به يادماندني براي فوتبال ايران شود. 
  علي كريمي دوم ايران در ليگ قهرمانان

ليگ قهرمانان 10 س��ال بعد از درخش��ش علي 
كريمي با پيراهن بايرن و ش��الكه، امس��ال شاهد 
حضور يك علي كريمي ديگر اس��ت. بازيكني كه 
اگرچه همنام شماره 8 به يادماندني ايران است اما 
هيچ گاه نتوانست به موفقيت هاي همنام مشهورش 
برسد. حالا دومين علي كريمي ايران كه با سپاهان، 
نامش س��ر زبان ها افتاد، با پيراهن ديناموزاگرب 
كرواس��ي در فصل جديد ليگ قهرمانان به ميدان 
مي رود. ديناموزاگرب با هدايت زلاتكو توانس��ت 
در ماراتن 120 دقيقه اي براي س��الزبورگ اتريش 
جواز صعود به مرحله گروهي را براي چندمين سال 
متوالي به دست آورده و در مرحله گروهي با تيم هاي 

يوونتوس، سويا و ليون همگروه شده است. 
  جهانبخش با الكمار در ليگ اروپا

عليرضا جهانبخش، س��تاره فوتبال كشورمان كه 
پله هاي موفقيت را در فوتبال اروپا يك به يك طي 
مي كند، در فصل جديد هم��راه با آلكمار هلند در 
ليگ اروپا بازي خواهد كرد ت��ا او هم يكي ديگر از 
بازيكنان ايراني باشد كه هرچند در ليگ قهرمانان 
تيمش حضور ندارد، اما در ليگ اروپا با پيراهن آلكمار 
نماينده فوتبال ايران خواهد بود. آلكمار در يورو ليگ 
با تيم هاي زنيت روسيه، دان دالك ايرلند و مكابي 

رژيم اشغالگر قدس همگروه شده است.  

13 يك ش��نبه 7 ش��هريور 1395 | 25 ذيقع��ده 1437 |  ليگ قهرمانان اروپا 
فرصت طلايي لژيونرهاي ايراني 

حضور در تيم هاي اروپايي، همواره موفقيت هاي فني خوبي را براي فوتبال 
ايران به همراه داشته و باعث رشد و پيشرفت شده است. مسئله اي كه بعد 
از س��ال ها، بار ديگر با حضور بازيكناني چون س��ردار آزمون، جهانبخش، 
عزت اللهي و علي كريمي در فوتبال اروپا، پررنگ شد و آينده اي روشن را براي 
فوتبال ايران به تصوير كشيد. حضور برخي لژيونرهاي جوان فوتبال ايران در 
تيم هاي اروپايي امسال با يك فرصت طلايي نيز همراه شده كه آن، حضور در 
ليگ قهرمانان اروپا و ليگ اروپاست. فرصتي كه مي تواند دستاوردهاي مثبت 
زيادي براي لژيونرهاي ايران و فوتبال كشور به دنبال داشته باشد. خصوصاً 
در روزهايي كه تيم ملي خود را مهياي حضور در جام جهاني روسيه مي كند 
و براي رسيدن به اين مهم،  نيازمند تجربيات با ارزشي است كه حالا فرصت 
به دست آوردن آن براي برخي بازيكنان تيم ملي مهيا شده است.  حضور در 
ليگ قهرمانان اروپا و رويارويي با بهترين تيم هاي اروپا براي لژيونرهاي جوان 
ايران مي تواند مانند يك كلاس درس باشد و فرصتي طلايي براي آموختن 
و يادگيري رويارويي در ميادين بزرگ. فرصتي براي رسيدن به تجربياتي 
كه شايد سال ها براي كسب آن نياز اس��ت و حالا ليگ قهرمانان اروپا، اين 
فرصت را در يك ميانبر طلايي، در اختيار جوانان فوتبال ايران گذاشته است. 
جواناني كه طي سال هاي گذش��ته و در تيم هاي اروپايي نشان داده اند كه 
مستعد يادگيري هستند. يادگيري كه مي تواند تأثير مثبت زيادي در روند 
رشد فوتبال ايران به خصوص در عرصه ملي داشته باشد. آن هم در روزهايي 
كه تيم ملي،  خود را آماده ديدارهاي حساس انتخابي المپيك مي كند و در 
اين مس��ير، حضور لژيونرهاي جوان ايران در مسابقات حائز اهميت ليگ 
قهرمانان مي تواند فرصت خوبي باشد براي يادگيري و مهيا شدن شرايط 
موفقيت در ديدارهاي آتي تيم ملي.  بدون شك، تجربه و آشنايي با دانش 
روز فوتبال بهترين اهرم موفقيت تيم ملي ايران در رقابت هاي انتخابي جام 
جهاني روسيه خواهد بود. تجربه اي كه امروز،  فرصت كسب آن در رقابت هاي 
ليگ قهرمانان اروپا در اختيار بازيكناني چون سردار آزمون، عزت اللهي و علي 
كريمي قرار گرفته است. تجربياتي كه بدون شك مي تواند كمك شاياني براي 

تيم ملي ايران در مسير كسب سهميه جام جهاني باشد.
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تقديم مدال المپيك  به شهيد گمنام 18 ساله
اولين بانوي م��دال آوران تاريخ ورزش 
اي��ران در المپيك پس از بازگش��ت به 
كشور اين مدال تاريخي و ارزشمند را به 
شهيد گمنامي كه در فدراسيون تكواندو 
آراميده است، اهدا كرد. كيميا عليزاده 
درباره اين تصميم و اه��داي مدال برنز 
المپيك به اين شهيد گمنام گفت: »مدالم را به شهيد 18 ساله 
گمنام و ديگر نام آوران بي نشان ميهن عزيزم كه براي سربلندي 
اين مرز و بوم از جان خود گذش��ته اند، تقدي��م مي كنم تا ايران 
امروز خانه امن ما باش��د. من نيز همچون سربازي سرافراز، اين 
حماسه سازان ماندگار را سرمشق زندگي خويش قرار مي دهم و 
تلاش خواهم كرد تا دست در دست جوانان وطنم براي سربلندي 

ايران از جان مايه بگذارم.«

فريدون حسن

المپيكي هاي دو وميداني كمبودي نداشتند!
در حالي كه المپيكي ه��اي دووميداني به 
شدت از عدم رسيدگي مسئولان فدراسيون  
در روزهاي پيش از المپيك گلايه مند بودند، 
مجيد كيهاني، رئيس فدراسيون دووميداني 
ديروز با تكذيب اي��ن صحبت ها، ادعا كرد 
كه فدراس��يون ش��رايط منطقي  را براي 
دووميداني كاران فراهم كرده است:»نمي توانيم در اين باره يك سويه 
ارزيابي كنيم. المپيك مسابقات بزرگي است كه بالا و پايين نيز دارد و 
دووميداني ايران هم از اين موضوع مستثني نبوده است. در اين چند ماه 
كه در خدمت فدراسيون بودم سعي كردم همه شرايط معقول و منطقي 
را براي المپيكي ها فراهم كنم. حالا كه المپيك تمام شده از امروز كار 
خود را رسماً استارت مي زنيم. قرار است آسيب شناسي المپيك طي 

چند روز آينده انجام شود تا اشتباهات را تكرار نكنيم.«

هنرمندان در اردوي واليبال نشسته
كاروان پارالمپيك ايران كم كم آماده اعزام به مسابقات پارالمپيك 2016 
مي شود. جانبازان و معلولان ايران مثل هميشه خود را آماده كرده اند كه با 
مدال آوري هاي خود همه را شاد كنند. در اين بين واليبال نشسته مردان 
و زنان آن، چهره هاي شاخص تري دارند. مردان ايران پرافتخارترين تيم 
دنيا در اين رشته هستند و زنان هم مي خواهند، دست كمي از آنها نداشته 
باشند. هنرمندان ايران نيز براي آنكه از قافله عقب نمانند با حضور در 
اردوي تيم هاي واليبال نشسته سعي كردند تا به آنها روحيه بدهند. حامد 
بهداد، سالار عقيلي و حسين پاكدل البته خوب مي دانند كه خودشان 

چقدر از حضور در جمع اين ورزشكاران روحيه گرفتند. 

مقابل ازبكستان هماهنگ تر مي شويم
محمد ناظم الشريعه، سرمربي تيم ملي فوتس��ال كه تيمش را براي حضور 
در رقابت هاي جام جهاني آماده مي كند، گفت: »پس از حضور در تورنمنت 
چهارجانبه تايلند، بازي با ازبكستان مي تواند كمك بسزايي براي شناخت هرچه 
بيشتر كادر فني از بازيكنان داشته باشد. ازبكستان رقيب خوبي است و سعي 

مي كنيم در اين بازي شاكله اصلي تيم را بشناسيم و به هماهنگي برسيم.«
------------------------------------------------------------

اردوي ايتاليا كمك خوبي بود
مرتضي محصص، رئيس كميته فني و توسعه فوتبال گفت: »انجام دو 
بازي دوستانه در ايتاليا به تيم ملي كمك بسزايي كرد، چراكه بازيكنان 
ج��وان در كنار بازيكنان پرتجربه، بازي تمريني خوبي را پش��ت س��ر 

گذاشتند و به هماهنگي و تعادل در حين مسابقه رسيدند.«
------------------------------------------------------------

پيام رئيس بين المللي پارالمپيك به ورزشكاران
رئي��س بين الملل��ي پارالمپي��ك در نام��ه اي خطاب به ورزش��كاران 
شركت كننده در رقابت هاي پارالمپيك 2016 ريو آنها را تشويق كرد. 
در بخش هايي از اين نامه آمده اس��ت: »اميدوارم ك��ه آخرين مراحل 
آماده سازي ش��ما خوب پيش برود. من درباره يك س��فر مهيج براي 
شما دست به قلم شده ام، س��فري كه ما دوباره آن را براي آماده سازي 

بازي هاي پارالمپيك امسال آغاز خواهيم كرد.«

شميم رضوان

دنيا حيدري

نگاهي به حضور لژيونرهاي ايراني در فصل 2017 – 2016 ليگ قهرمانان و ليگ اروپا

لذت دوباره حضور در جمع بزرگان

سعيداحمديان
گزارش

مجلس تكواندو را نجات دهد
افلاكي، مربي س��ابق تيم ملي تكواندو معتقد اس��ت، پولادگر و 
ذوالق��در رأس هرم ديكتات��وري تكواندو هس��تند و نمايندگان 
مجلس و وزير ورزش بايد اين ورزش را نجات دهند: »آنها ديگر 
عاشق تكواندو نيس��تند و تاجر اين رشته محس��وب مي شوند!  
پولادگر پشت مدال ملي پوشان پنهان شده است. ضعيف بوديم و 
دليلش نيز آقايان هستند و بايد براي نجات تكواندو كاري كرد.«

هشتمين دوره المپياد استعداديابي ورزش بسيج با شعار »ما آماده ايم« 
سوم و چهارم شهريور به ميزباني آذربايجان شرقي و در تبريز با حضور 
هزار و 800 ورزشكار منتخب پايگاه هاي استعداديابي بسيج سراسر كشور 
در رشته هاي تكواندو، جودو، كاراته، ووشو، تيروكمان و تيراندازي برگزار 
شد و با قهرماني مازندران به پايان رسيد. ابوالفضل قلي پور، مديرعامل 
باشگاه مقاومت در خصوص برگزاري چنين رقابت هايي گفت: »ورزش 

و قوي ش��دن بدون آمادگي روحي و معنوي، به عاملي براي مبارزه با 
مظلومان تبديل مي ش��ود، كاري كه هم اكنون آمريكا در كشورهاي 
مختلف از يمن، افغانس��تان و... آن را انجام مي ده��د. به همين خاطر 
نوجوانان ورزشكار بايد سه توصيه مقام معظم رهبري را سرلوحه خودشان 
قرار دهند و با جهاد در عرصه تحصيل، تهذيب و ورزش، راهي كه شهدا 

رفته اند را به آخر برسانند و براي آزاد بيت المقدس آماده شوند.«

حقمان يك طلا نبود
امير توكليان، مربي تيم ملي كشتي آزاد ايران معتقد است اگرچه 
بازگشت به سمت اتفاقات المپيك و صحبت از ناداوري ها ديگر هيچ 
فايده اي ندارد، اما اين واقعيتي است كه حق كشتي آزاد ايران بيش از 
يك طلا در ريو بود: »علاوه بر طلاي حسن يزداني تيم اعزامي ايران 
شايستگي و توان كسب دو طلاي ديگر را هم داشت. بايد بيشتر تلاش 

كنيم و براي المپيك بعدي از همين امروز استارت بزنيم.«

فدراسيون 4 سال فرصت داشت
ناصري، سرمربي پيشين تيم ملي دوچرخه سواري جاده با انتقاد 
از نتايج رقم خورده در برزيل گفت: »اين فدراسيون 4سال فرصت 
داشت تا ضعف هاي خود را برطرف كند، اما اين اتفاق نيفتاد و مردم 
از نتايج راضي نيستند. اين بارها گفته شد اما كسي گوش نكرد و 
بهترين فرصت ها براي برداشتن گامي در راستاي برطرف كردن 

نقاط ضعف دوچرخه سواري از دست رفت تا ناكام بمانيم.«

مازندران قهرمان هشتمين المپياد استعداديابي ورزش بسيج

مديريت لوزانو مشكل داشت
به نظر مي رسد كار رائول لوزانو در تيم ملي واليبال به پايان رسيده و با پايان قرارداد 
مربي آرژانتيني، فدراسيون واليبال به دنبال مربي جديدي است، موضوعي كه 
امير خوش خبر، سرپرست تيم ملي واليبال در مصاحبه اش با راديو ورزش به 
صورت غيرمستقيم آن را تأييد كرد: »هنوز به صورت واضح با او صحبت نكرده ايم 
و بايد فدراسيون عملكرد او را بررسي كند و بعد در اين باره تصميم بگيرد. 
لوزانو مربي بادانشي بود و در بحث مربوط به واليبال نقصي را در كار او 
نديدم، اما در بحث مديريت به دليل زمان كمي كه همراه بچه ها بود 
كمي مشكل داشت. البته اين را بايد بگويم كه او مدرس روانشناسي 
است و نمي تواند ناپخته عمل كند ولي اين مربي مدت زمان بسيار 
كمي را كنار بازيكنان بود و حتي قرارداد طولاني اي نيز نداشت كه 
بتواند خيلي راحت تغييرات را در تيمش اجرا كند، اما در كل بايد 
بگويم كه لوزانو به مانند ولاسكو نبود كه اگر اين موضوع وجود داشت 
ما بهتر از اين عمل مي كرديم. نظر من اين است كه بايد يك مربي نامي 
را براي تيم ملي انتخاب كنيم. اگ��ر مي خواهيم در المپيك 2020 
توكيو موفق باشيم بايد برنامه خوبي داشته باشيم. بازيكنان ما به دليل 
اينكه بزرگ هستند و هر كدامشان ستاره اي محسوب مي شوند، بايد 

مربي اي بهتر و بزرگ تر از خودشان، بالاي سرشان باشد.«

خدمات بنا به كشتي فرنگي فراموش نشود
رئيس فدراسيون كشتي،  بار ديگر از محمد بنا حمايت كرد تا نشان دهد كه به رغم 
ناكامي فرنگي كاران در ريو، بنا همچنان گزينه اصلي هدايت كشتي فرنگي است. 
رسول خادم كه ديروز از آغاز برنامه ريزي براي موفقيت در المپيك 2020 خبر 
داد، درباره وضعيت كشتي فرنگي پس از نزول در المپيك ريو به سايت فدراسيون 
كشتي گفت: »فراز و نشيب در ورزش قهرماني، بخشي از ذات ورزش قهرماني است 

و بزرگ ترين مربيان و قهرمانان ورزش در جهان نيز، اين فراز و فرود را تجربه 
مي كنند. در اين مدت محمد بنا و قهرمانان تيم ملي كشتي فرنگي، براي 

آماده سازي لازم، با تمام توان زحمت كشيدند. آنها تمامي آبروي خود 
را به ميدان مبارزه آورده بودند. من مطمئن هستم با ارزيابي دقيق 
اعضاي شوراي فني و برداشت هاي فني سرمربي تيم ملي از وضعيت 
تيم در المپيك، به زودي سرمايه هاي ارزشمند كشتي فرنگي براي 

كسب افتخارات بزرگ، مجدداً سازماندهي خواهند شد. محمد بنا يكي 
از سرمايه هاي فني بزرگ ورزش كشور و يك مربي حرفه اي است. بنا 
سرمربي باغيرتي است. ضمن احترام به تمامي نظرات پيشكسوتان 
و كارشناسان محترم كشتي فرنگي كشور، به عنوان عضو كوچكي 
از خانواده بزرگ كشتي، تقاضا دارم نقد عملكرد فني موجب نشود 

جايگاه فني و افتخارات اين سرمربي عزيز فراموش شود.«

منهايفوتبال


